
Skolebestyrelsesmøde – Distrikt Vest 

 

Dato: 01.12.15 

kl. 19 - 22 

på Heldagsskolen 

 
Deltagere: Lars Sørensen, Gærum skoleafdeling; Mette Neist, 

Heldagsskolen; Henriette Hartvig, Ravnshøj skoleafdeling; Karina 

Svensen, Ravnshøj skoleafdeling; Anja Svendsen, Gærum skoleafdeling; 

Kåre Venø Olesen, Bangsbostrand skoleafdeling; Annette Giversen, 

Bangsbostrand skoleafdeling,; Marianne Bøgh, Bangsbostrand 

skoleafdeling; Brian Sleimann Thomsen (rep. for erhvervslivet); Mette 

Koop (rep. for foreningslivet);; Henry Carlsen, Ravnshøj skoleafdeling 

(medarbejderrep.); Vibeke Spanner, Bangsbostrand skoleafdeling 

(afdelingsleder); Per Hesthaven, Distriktsleder, Maise Kristiansen, 

Bangsbostrand skoleafdeling (elevrep.) Peter Aaby Larsen, 

Bangsbostrand skoleafdeling; Dorthe Norman Andersen, Ravnshøj 

skoleafdeling; Carsten Kassow, Bangsbostrand skoleafdeling; xxx, 

elevrep; xxx elevrep ; Tina Thomsen, Bangsbostrand skoleafdeling 

(medarbejderrep.) 

 

 

Vi starter med en let juleanretning fra kl. 19-20 

Spisning gennemført.  

 

Lars Lundgreen viser rundt på Heldagsskolen og 

fortæller om Heldagsskolens arbejde. 

 

Præsentationsrunde for bestyrelsens nye 

elevrepræsentant Emma, som går på Ravnshøj 

Skoleafdeling 9. klasse. 

 

Afbud fra Henry Carlsen, Tina Thomsen, Marianne 

Bøgh og Dorthe Norman Andersen.  

  

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

5 min 

 

Formand Lars Sørensen foreslår, at der tilføjes to 

yderligere punkter, som handler om 

Verdensklasserne på Ravnshøj Skoleafdeling og 

drøftelse vedr. høringssvar. Punktet kommer på som 

pkt. 2. 

 

2. Status på situationen vedr. Verdensklasser 

i Ravnshøj (NYT PUNKT – VEDTAGET 

PÅ MØDET) 

Baggrunden for situationen ridses op. Lars har 

modtaget en udtalelse fra Børne- og Ungeudvalget på 

baggrund af dagens ekstraordinære udvalgsmøde. 

Udtalelsen læses højt på mødet af Lars Sørensen. 

Udtalelsen kommer med ud sammen med udvalgets 

referat.   

 

Bestyrelsen overvejer hvordan de kan bakke op 

omkring situationen, så den løses konstruktivt.  

 

Per Hesthaven orienterer om, at han har deltaget i 

udvalgsmødet og at der er udarbejdet en redegørelse 

omkring forløbet på Ravnshøj Skoleafdeling. 

Redegørelsen er udarbejdet af ledere og 

medarbejdere i Distrikt Vest.  



Per orienterer om, at de implicerede medarbejdere 

fra Ravnshøj Skoleafdeling ikke kan genkende 

beskrivelserne vedr. episoderne i pressen.  

 

Per er i tæt dialog med Undervisningschefen og 

Direktøren omkring situationen.  

 

Per orienterer om planerne omkring det nye 

modtagercenter, som bliver en central enhed i 

arbejdet med elever til Verdensklasserne.  

 

Bestyrelsen ønsker at sende et signal om, at 

politikkerne skal tage ansvar nu og må finde de 

fornødne ressourcer til at løse opgaven.  

 

Det er vigtigt, at bestyrelsen sender et signal om, at 

Ravnshøj Skoleafdeling er mere og andet end de 

problematikker, som Verdensklasserne afføder. 

 

Bestyrelsen arbejder med at dæmpe gemytterne og 

retorikken omkring Verdensklasserne på Ravnshøj 

Skoleafdeling. Der peges på, at der laves en skrivelse 

til forældrene. 

 

Bestyrelsen udarbejder en skrivelse til Byrådet, hvor 

udfordringerne på Ravnshøj Skoleafdeling 

problematiseres. 

 

Bestyrelsen peger på, at ledelsen skal være mere 

parate til at afgive nogle svar på de henvendelser 

som kommer fra forældregruppen.  

 

Per orienterer om, at ledelsen har lavet en skrivelse, 

som sendes ud til forældregruppen. Dette med 

udgangspunkt i redegørelsen til udvalget.  

 

Bestyrelsen lægger vægt, at 

forældrerepræsentanterne fra Ravnshøj Skoleafdeling 

prøver at gå forrest med den gode fortælling.  

 

Bestyrelsen peger på, at de ønsker at informationerne 

kommer lidt tidligere fra Per.  

 

Der mindes om, at der kan ansættes 

familiekonsulenter med 100% statsfinansiering. Der 

spørges til ledelsens samarbejde med 

Integrationsafdelingen.  

 

Per orienterer om, at Integrationsafdelingen har 

deltaget i opstartssamtaler med familierne.  

 

Det problematiseres at opgaven skal løftes med de 

ressourcer, som er til rådighed.   

Bestyrelsen ønsker, at ledelsen bliver mere 

opmærksom på, at de tiltag som iværksættes skal 



synliggøres overfor forældrene og at der sættes 

handling på tiltagene. 

 

Bestyrelsen er enig om, at Lars Sørensen laver en 

skrivelse, som beskriver udfordringerne og 

problematikkerne. Skrivelsen sendes til Byrådet. I 

skrivelsen skal der lægges vægt på, at politikkerne 

har et ansvar og at forældrene i Ravnshøj har et 

medansvar for at vende udviklingen.  

 

Bestyrelsen er enig om, at de sammen med ledelsen 

stiller op til forældrearrangement/dialogmøde, hvor 

der kan svares på spørgsmål. Mødet skal afholdes 

inden jul. Det er vigtigt, at der formuleres et klart 

formål med mødet.  

 

Lars og Henriette udarbejder en plan for mødet 

sammen med ledelsen. 

 

Per kontakter Forvaltningen.  

 

Lars rundsender skrivelsen inden den sendes til 

Byrådet.       

3. Drøftelse vedr. høringssvar (NYT PUNKT 

– VEDTAGET PÅ MØDET) 

Høringsmaterialet drøftes. 

 

Brian udarbejder forslag til pkt. 1 og 2. Carsten, Tina 

og Per udarbejder ligeledes et forslag.  

4. Udarbejdelse af værdigrundlag 

 

Orientering om eventuel proces, som 

opfølgning fra forrige møde. 

 

15 min 

 

Udsættes til næste møde 

5. Orientering om status på arbejdsgruppens 

udarbejdelse af oplæg til princip for skole-

hjem-samarbejde. 

 

 

10 min 

 

Udsættes til næste møde 

6. Nyt fra elevrådet 

 

10 min 

 

Elevrådet foreslår, at Bjørnegrotten indrettes med 

mulighed for at køre på løbehjul. Bestyrelsen peger 

på, at der kan overvejes sponsorater til indretning af 

Bjørnegrotten. Per gør opmærksom på, at bestyrelsen 

skal udarbejdes principper for sponsorater.  

 

Elevrådet foreslår, at der laves en temadag omkring 

fælles oprydning. Fælles på alle afdelinger. 

Bestyrelsen tilkendegiver, at afdelingerne gerne må 

arbejde videre med at få eleverne til at rydde op på 

afdelingernes udenomsarealer.  

 

Elevrådet foreslår, at distriktet benytter sig af 

madordningen i Ravnshøj.  

Elevrådet på Ravnshøj Skole skal gives lidt 

opmærksomhed, så det kan komme til at fungere 



igen. 

 

Det foreslås, at Maise og Emma kommer rundt på 

både Ravnshøj og Gærum.  

7. Økonomi og budget – kort orientering 

 

10 min 

8. Kantinedrift i distriktet 

Drøftelse af bestyrelsens ambitioner ift. 

kantinedrift i distriktet.  

 

20 min 

 

Udsættes til næste møde 

9. Drøftelse af trivselsundersøgelse hos 

eleverne (gennemført forår 2015).  

Rapporten læses hjemme og vil ikke blive 

gennemgået på mødet. Eventuelle 

spørgsmål drøftes. 

 

Rapporten kan anvendes til fremadrettet at 

prioritere indsatser for at øge trivslen mv. 

blandt eleverne. 

 

Udsat fra forrige møde 

 

10 min 

 

Udsættes til næste møde 

10. Vikardækning i SFO – primært ift. 

Bangsbostrand afd. 

 

Inden mødet rundsendes redegørelse fra 

PH vedr. hvordan vikardækning foretages 

og prioriteres i SFO-delen, primært på 

bangsbostrand afd. 

 

Der vil være mulighed for eventuelt at 

stille spørgsmål til redegørelsen. 

 

15 min 

11. Udfordringer ift lejrtur 

PH orienterer om udfordringer med 

afvikling af lejrskoler. 

 

 

10 min 

 

Per orienterede om udskydelse af afvikling af 

lejrskole for 7. klasse. Det udskydes til 8. klasse. 

12. Kort orientering om ansættelser og øvrige 

personaleforhold 

 

10 min 

 

Udsættes til næste møde 

13. Planlægning af næste møde 

 

5 min 

Bangsbostrand Skoleafdeling 

14. Evt. 

 

 

 

 

 


